



គណៈកម្មាធិការដើម្បីការបោះឆ្នោតដោយសេរី និងយុត្តិធម៌ នៅកម្ពុជា

Committee for Free and Fair Elections in Cambodia

ខុមហ្វ្រែល COMFREL

ថ្ងៃទី ០៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០១១

Vision : A democratic society that democratization in particular democratic elections are promoted and qualified to bring benefits to people.

ទស្សនៈវិស័យ ៖ ដើម្បីឱ្យការបោះឆ្នោតមានគុណភាព ដែលប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព ប្រជាធិបតេយ្យ។

សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន

ស្តីពី

លទ្ធផលសិក្ខាសាលាសម្លេងម្ចាស់ឆ្នោត នៅឃុំ ភ្នំមាស ស្រុកគិរីសាគរ ខេត្តកោះកុង

ដោយមានការគាំទ្រពីគណៈកម្មាធិការខុមហ្វ្រែល និងសហការជាមួយ សមាគមអាដហុក អង្គការយែរ និងអង្គការដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ សិក្ខាសាលាសម្លេងម្ចាស់ឆ្នោតស្តីពី ការកំណត់តម្រូវការជាអាទិភាព នៅក្នុង ឃុំភ្នំមាស ស្រុកគិរីសាគរ ខេត្ត កោះកុង ត្រូវបានរៀបចំ កាលពីថ្ងៃទី២៦ ខែមេសា ឆ្នាំ ២០១១។ មានអ្នក មានសិទ្ធិបោះឆ្នោតប្រមាណ ៧៨ នាក់ (៤៦% ជាស្រ្តី) មកពីគ្រប់ភូមិក្នុងឃុំ ដែលរួមមានតំណាង សហគមន៍ បណ្តាញអង្គការសង្គមស៊ីវិល តំណាងគណបក្សនយោបាយប្រចាំឃុំ និងជាសមាជិកក្រុមក្រុម ប្រឹក្សាឃុំ អាជ្ញាធរភូមិ អង្គការមូលដ្ឋាន និងប្រជាពលរដ្ឋនៅក្នុងឃុំបានចូលរួមពិភាក្សានៅក្នុងសិក្ខាសាលា នេះ។

ប្រជាពលរដ្ឋដែលចូលរួមសិក្ខាសាលាស្ទើរតែ ១០០% បានបោះឆ្នោតគាំទ្រតម្រូវការជាអាទិភាពទាំង ៥ នៅក្នុងឃុំ ដែលស្នើឱ្យក្រុមប្រឹក្សាឃុំបច្ចុប្បន្ន យកចិត្តទុកដាក់ដោះស្រាយ និង/ឬគណបក្សនយោបាយ ទទួលយកដើម្បីដាក់បញ្ចូលទៅក្នុងកម្មវិធីនយោបាយរបស់ខ្លួនក្នុងការបោះឆ្នោតឃុំ-សង្កាត់ខាងមុខ។

តម្រូវការជាអាទិភាព ទាំង ៥ ក្នុង ឃុំភ្នំមាស ស្រុកគិរីសាគរ ខេត្តកោះកុង

១.ផ្នែកសុខភាព និងអនាម័យ

- សុំមណ្ឌលសុខភាពថ្មី ១ នៅចំណុចកណ្តាលទីតាំងថ្មី(ភូមិថ្មី)ដែល ក្រុមហ៊ុនយ៉ូឡេនឌីវឡូបមេនគ្រូប ខូ អិល ធី ឌី (Union Development GroupCo,LTD) បានផ្លាស់ប្តូរប្រជាជនពីភូមិភ្នំមាស ភូមិតានី និងភូមិកៀនក្រឡាញ់ ទៅទីតាំងថ្មី ក្នុងឃុំភ្នំមាសឱ្យរួចរាល់មុនពេល ប្រជាជនទាំង ៣ ភូមិ ខាងលើទៅរស់នៅទីនោះ។
- សុំឱ្យធ្វើបង្គន់អនាម័យក្នុង ៥ គ្រួសារ ១ បង្គន់ ដែលមាន ២ បន្ទប់ក្នុងនោះបន្ទប់ទឹក ១ និងបន្ទប់សម្រាប់បន្ទោរបង់ ១ ទំហំ ៣ x ៥ ម៉ែត្រ ជម្រៅ ១៥ ម៉ែត្រ និង ទំហំមាត់លូ ១,៥ ម៉ែត្រ នៅក្នុងទីតាំងថ្មី(ភូមិថ្មី)ដែល និងផ្លាស់ទៅរស់នៅក្នុង ឃុំភ្នំមាស។

២.ផ្នែកដីធ្លី

-សុំឱ្យធ្វើលិខិតកាន់កាប់ដីធ្លី(នៅទីតាំងថ្មី) ស្របច្បាប់ដូច ទំហំដីដែលប្រជាពលរដ្ឋរស់នៅបច្ចុប្បន្ន ដែលក្រុមហ៊ុន យ៉ូឡេនឌីវឡូបមេនគ្រូប ខូ អិល ធី ឌី (Union Development Group Co,LTD) ផ្លាស់ប្តូរពីភូមិភ្នំមាស ភូមិតានី និង កៀនក្រឡាញ់ ក្នុងភូមិភ្នំមាស ឱ្យហើយនៅពេលប្រជាជនផ្លាស់ទៅ។

-សុំឱ្យក្រុមហ៊ុនយ៉ូធើរៀនឌីវឡូបមេនត្រូប ខូ អិល ធី ឌី (Union Development Group Co,LTD) ជួយជាមធ្យោបាយដឹកជញ្ជូនចំពោះការរុះរើផ្ទះព្រមទាំងសំភារៈ កំឡុងពេលដែលក្រុមហ៊ុនផ្លាស់ប្តូរប្រជាពលរដ្ឋពី ភូមិតានី កៀនក្រឡាញ់ និងភូមិភ្នំមាស ទៅទីតាំងថ្មីស្ថិតក្នុងឃុំភ្នំមាស។

-សុំឱ្យក្រុមហ៊ុនយ៉ូធើរៀនឌីវឡូបមេនត្រូប ខូ អិល ធី ឌី (Union Development Group Co,LTD) ឈូសឆាយដីទីតាំងថ្មីឃុំភ្នំមាស (ដីលំនៅដ្ឋាន និងដីកសិកម្ម ចាប់ពីខែឧសភាឆ្នាំ២០១១ មុន និងផ្លាស់ប្តូរប្រជាពលរដ្ឋពីភូមិភ្នំមាស ភូមិតានី និងភូមិកៀនក្រឡាញ់ ទៅទីតាំងថ្មី (ភូមិថ្មី) ឃុំភ្នំមាស ដូចទំហំដីលំនៅស្ថាន និងដីកសិកម្មបច្ចុប្បន្នដែលកំពុងរស់នៅ។

-សុំឱ្យក្រុមហ៊ុនយ៉ូធើរៀនឌីវឡូបមេនត្រូប ខូ អិល ធី ឌី (Union Development Group Co,LTD) និងក្រុមប្រឹក្សាឃុំផ្តល់ដីកសិកម្ម ៥ ហិចតា / ១គ្រួសារសម្រាប់ប្រជាជនទាំង ៣ភូមិ ក្នុងឃុំភ្នំមាស នៅទីតាំងថ្មី(ភូមិថ្មី) ដែលត្រូវបានផ្លាស់ចេញសម្រាប់អភិវឌ្ឍរបស់ក្រុមហ៊ុន ចាប់ពីខែឧសភា ឆ្នាំ២០១១។

៣. ផ្នែកកសិកម្ម

-ស្នើសុំឱ្យក្រុមហ៊ុនយ៉ូធើរៀនឌីវឡូបមេនត្រូប ខូ អិល ធី ឌី (Union Development Group Co,LTD) និងក្រុមប្រឹក្សាឃុំផ្តល់ពូជសត្វរួមមាន គោ ៤ ក្បាល ក្របី ៤ ក្បាល ជ្រូក ៤ ក្បាល មាន់ទា ១០ ក្បាល ក្នុង ១ គ្រួសារ។ នៅទីតាំងថ្មី (ភូមិថ្មី) ក្នុងឃុំភ្នំមាស ដែលក្រុមហ៊ុន និងផ្លាស់ឱ្យប្រជាជនពីភូមិទាំង ៣ ឃុំភ្នំមាសទៅរស់នៅ ឱ្យបានពេលដែលប្រជាជនផ្លាស់ទៅដល់។

៤. ផ្នែកនេសាទ

- ស្នើសុំឱ្យក្រុមហ៊ុនយ៉ូធើរៀនឌីវឡូបមេនត្រូប ខូ អិល ធី ឌី (Union Development Group Co,LTD) អនុញ្ញាតឱ្យប្រជាពលរដ្ឋប្រកបរបរនេសាទ ក្នុងព្រៃកោងកាង(កន្លែងដើម) ក្រោយពេលក្រុមហ៊ុនផ្លាស់ប្តូរប្រជាពលរដ្ឋពីភូមិទាំង៣ មានភូមិតានី ភូមិភ្នំមាស និង ភូមិកៀនក្រឡាញ់ ទៅទីតាំងថ្មី(ភូមិថ្មី) ឃុំភ្នំមាសដូចដើម។

៥. ផ្នែកហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ

-សុំធ្វើអណ្តូងស្នប់ ៥ គ្រួសារ ១ អណ្តូងចាក់បេតុង ២ ម៉ែត្រ ជុំវិញមាត់អណ្តូងនៅទីតាំងថ្មី(ភូមិថ្មី) ដែលក្រុមហ៊ុនផ្លាស់ប្តូរ ប្រជាជនពីភូមិទាំង ៣ ឃុំភ្នំមាស ឱ្យទៅរស់នៅ។ ចាប់ពីខែឧសភា ឆ្នាំ២០១១ ឱ្យហើយមុនពេលប្រជាជនទៅរស់នៅ។

-ដឹកស្រះ ១ ទំហំ មាត់លើ ៥០ ម៉ែត្រការ៉េ និងបាតក្រោម ៣០ ម៉ែត្រការ៉េ មានជណ្តើរចុះឡើង និងចាក់ជើងគេ កំរាស់ ២ តឹក ក្នុងទីតាំងថ្មី(ភូមិថ្មី) ឃុំភ្នំមាស ដែលក្រុមហ៊ុនបានផ្លាស់ប្តូរប្រជាជនពី ៣ភូមិ មានភូមិភ្នំមាស ភូមិតានី ភូមិកៀនក្រឡាញ់ ក្នុងឃុំភ្នំមាស ឱ្យទៅរស់នៅចាប់ពីខែឧសភា ឆ្នាំ២០១១ ឱ្យហើយមុនពេលប្រជាជនទៅរស់នៅ។

-ធ្វើផែនតទូកប្រវែង ១ គីឡូម៉ែត្រ ទទឹង ៥០ ម៉ែត្រ ជាប់មាត់ព្រែកជម្រៅ ១០ ម៉ែត្រ នៅឃុំភ្នំមាស ទីតាំងថ្មី(ភូមិថ្មី) ដែលប្រជាជន៣ភូមិក្នុងឃុំភ្នំមាសផ្លាស់ទៅនៅ។ ចាប់ពីខែឧសភា ឆ្នាំ២០១១ឱ្យហើយមុនពេលប្រជាជនទៅរស់នៅ។

មុនពេលបញ្ចប់សិក្ខាសាលា មានកម្មវិធីប្រគល់របាយការណ៍ ពីតម្រូវការអាទិភាពដល់អ្នកដឹកនាំមូលដ្ឋានរបស់គណៈបក្សនយោបាយ និងក្រុមប្រឹក្សាឃុំ។ ក្នុងឱកាសនោះលោក កាន់ នៅ តំណាងគណបក្សប្រជាជនប្រចាំឃុំ និងជាជំទប់ទី១ឃុំ ភ្នំមាស បានមានប្រសាសន៍ថា លោកមានការត្រេកអរ និងសូមថ្លែងអំណរគុណចំពោះអង្គការខុមហ្វ្រែលដែលបានរៀបចំសិក្ខាសាលាសម្លេងម្ចាស់ឆ្នោតនេះឡើង។ តម្រូវការទាំងឡាយរបស់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋដែលបានរកឃើញនៅក្នុងសិក្ខាសាលានេះ លោកមិនអាច

សន្យាថានិងដោះស្រាយជូនបងប្អូនបាន១០០ភាគរយនោះទេ ប៉ុន្តែលោកនិងព្យាយាម នាំយកនូវតម្រូវការ មួយចំនួន ដើម្បីដាក់បញ្ចូលទៅក្នុងគំរោងអភិវឌ្ឍរបស់ឃុំ។

សិក្ខាសាលានេះ មានគោលបំណង ឱ្យម្ចាស់ឆ្នោតនៅតំបន់ដាច់ស្រយាលទទួលបាន៖

១-ការយល់ដឹងអំពីសិទ្ធិ តួនាទី និងកាតព្វកិច្ចរបស់ម្ចាស់ឆ្នោត ក្នុងការស្វែងយល់ពីតម្រូវការជា អាទិភាពក្នុងការអភិវឌ្ឍន៍មូលដ្ឋាន។

២-ផ្តល់ឱកាសឱ្យម្ចាស់ឆ្នោតចូលរួម ជជែកពិភាក្សា ដើម្បីកំណត់តម្រូវការអាទិភាពក្នុងឃុំ សង្កាត់របស់ ខ្លួន។

៣-តម្រូវការអាទិភាពក្នុងឃុំ សង្កាត់ ដាច់ស្រយាល នឹងត្រូវបានចងក្រងជា របាយការណ៍ដែលអាច ឱ្យសិក្ខាកាមងាយចងចាំដើម្បីចូលរួមតាមដាន ជម្រុញការអនុវត្តន៍របស់ក្រុមប្រឹក្សា ឃុំ សង្កាត់និងការដាក់ បញ្ចូលតម្រូវការក្នុងកម្មវិធីនយោបាយរបស់គណបក្សសម្រាប់ការបោះឆ្នោតឃុំ ឆ្នាំ២០១២។

សិក្ខាសាលានេះក៏បានទទួលការឧបត្ថម្ភមូលនិធិពីសហភាពអឺរ៉ុប (EU), OXFAM NOVIB, NPA និង Forum Syd

¹សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែមសូមទំនាក់ទំនង ៖

១-លោក **ប្លង មឿត** (មន្ត្រីផ្នែកបណ្តាញ និងវេទិកា)

ទូរស័ព្ទលេខ ៖ ០១២ ៤៧១ ៣២៦

២-អ្នកស្រី **ហេង សុគន្ធា** (ជំនួយការផ្នែកបណ្តាញ និងវេទិកា)

ទូរស័ព្ទលេខ ៖ ០១៧ ៥៨៣ ៨៦៩

¹ No 005